
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 343 (Alm. del), som Jonas Dahl (SF) 

har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 25. april 

2008. 
 

Spørgsmål 343: 
"Ministeren bedes på baggrund af det stigende forbrug af penicillin redegøre for, 

om stigningen i forbruget af penicillin giver anledning til særlige initiativer fra 

ministerens eller fra Sundhedsstyrelsen side?" 

 

 

Svar: 
Lægemiddelstyrelsen har oplyst, at forbruget af penicillin - opgjort som salg af 

antal døgndoser (DDD) pr. 1.000 indbyggere pr. døgn - er steget med godt 35 pro-

cent fra 1997 til 2007. Langt den overvejende del er solgt i primære sundhedssektor 

via apotek, mens en mindre del er anvendt på sygehusene. 

 
Penicillin tilhører gruppen af antibiotika, der anvendes til behandling af infektio-

ner, som er betændelsestilstande, der opstår på grund af bakterier. Salget af penicil-

lin udgjorde i 2007 godt 60 procent af det samlede antibiotikasalg og er således det 

mest brugte antibiotikum. 

 
Vedrørende igangsættelse af konkrete initiativer skal jeg henvise til min besvarelse 

af spørgsmål nr. 336, hvoraf det fremgår, at jeg overvejer forskellige mulige initia-

tiver vedrørende forbruget af antibiotika og udviklingen af resistens i Danmark.  
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